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Ledamöter: 
Erik Slottner (KD), ordförande 
Yvonne Fernell-Ingelström (M) 
Anette Hellström (M) 
Birgitta Thulin (M) 
Abit Dundar (L) 
Christina Linderholm (C) 
Felix Finnveden (S) 
Lisa Ahlstrand (S) 
Robert Mjörnberg (V) 
Inger Gretzer Qvick (V) 
Leif Söderström (SD) 
 
Ersättare: 
Christina Huss (M) 
Basu Alam (M) 
Anna Kers Hagberg (MP) 
Bengt-Olov Tengmark (S) 
Emelie Stark (S) 
Hanna Egeltoft (V) 
 
Förhinder: 
Mirja Räihä (S), vice ordförande 
Ulla Wihlman (MP) 
Lisbeth Crabo Ljungman (M) 
Truls Ljungström (M) 
Daisy Johansson (L) 
Anna Simon-Karlsson (C) 
Jakob Brant (S) 
Birgitta Sevefjord (V) 
Göran Ek (SD) 

 
Närvarande tjänstemän:  
Äldredirektör Patric Rylander, avdelningschef Linda Hamnes, 
enhetschef Carl Smitterberg, nämndsekreterare Jonathan 
Storm, borgarrådssekreterare Fredrik Bergström 
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§ 1.  Närvarande 
 
Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnade sammanträdet. 
Ledamöter och ersättares närvaro noterades. 

§ 2.  Val av justerare  
 
Ledamoten Felix Finnveden (S) valdes att tillsammans med 
ordföranden Erik Slottner (KD) justera protokollet. 

§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 7/2022-08-30 
 
Äldrenämndens protokoll från 2022-08-30 anmäldes. 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna 

§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 
 
Dagordningen fastställdes. 

§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 
 
Inga skrivelser hade inkommit 

§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 
 

§ 7.  Remiss av funktionshindersråden 
Dnr ALD 2022/239 

Äldrenämndens beslut 
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en remiss om förslag till 
förändringar av organisation och funktion av stadens 
funktionshindersråd. Utredningen innehåller förslag om en 
ändrad organisation för råden men också om förändringar av 
deras funktion och roll.  
 
Äldreförvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
Förvaltningen anser att en förändring av råden är nödvändig i 
och med att flera råd inte har kunnat tillsättas och att andra råd 
har vakanser och få ledamöter. Vidare ställer sig förvaltningen 
positiv till den mer strategiska roll som råden föreslås få. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Felix Finnveden m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Det är bra att försök görs för att tydliggöra 
funktionshinderrådens roll och för att stärka rådens delaktighet. 
Uppdraget att se över rådens arbete togs redan år 2018 när 
kommunfullmäktige beslutade om Program för tillgänglighet 
och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018 -
2023.  
 
I överlag är förslagen till förändringar bra. Men för att 
säkerställa att ändringarna leder till en ökad delaktighet och ett 
tydligare uppdrag behöver det framgå att en utvärdering ska 
göras efter en tid. Det är av stor vikt att målsättningen med 
förändringarna uppnås. Därför måste staden vara lyhörd för 
synpunkter som inkommer från ledamöter i råden och från 
funktionshindersorganisationer under resans gång. Det är även 
viktigt att positiva arbetssätt sprids mellan råden.  

 
 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Vi tackar staden för en bra utredning och välkomnar förslag på 
ändringar av funktionshinderrådens instruktion och 
organisation. Det viktigaste är att de föreslagna förändringarna 
ökar rådens inflytande och påverkansmöjlighet i staden. Vi är 
positiva till att det tillkommer nya skrivningar i instruktionen 
som förtydligar vilken roll och funktion som 
funktionshinderråden har i organisationen. Det är också bra att 
ledamöterna nu får möjlighet till ersättning för förlorad 
arbetsinkomst och vi hoppas att det kommer att förenkla 
rekryteringen till råden.  
 
Vi anser att det bör finnas medel till nomineringssamordningen 
som Funktionsrätt Stockholm föreslås ha ansvar för. Vi tror att 
det skulle underlätta för föreningen att bredda målgruppen och 
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därigenom att få en ökad representation i rådens 
sammansättning, exempelvis ur ålders- och hemvistsynpunkt. 
En bred representation är viktig för att på bästa sätt tillvarata de 
olika infallsvinklar som finns inom funktionsrättsrörelsen. 
 
En central aspekt för att öka funktionshindersrådens 
delaktighet i beslut är att råden delges information i tid. Det 
behövs en tydlig plan för rådens arbetsgång och hur 
information, kunskap och erfarenheter ska delas. Vi ser att 
råden ibland får möjlighet att uttala sig om ärenden först efter 
att nämnder fattat beslut om dessa vilket är problematiskt. 
Staden måste se till att råden ges de rätta förutsättningarna att 
ha inflytande över ärenden och processer i ett tidigare skede så 
att det synkar med den politiska beslutsprocessen.  
 
Det är viktigt att det finns en tydlig plan för hur de nya 
arbetssätten ska implementeras så att rådens funktion blir 
likställd över staden och mellan nämnder. Vi hade gärna sett ett 
samordningsuppdrag på stadsövergripande nivå för att 
säkerställa att omorganisationen får ett bra utfall i hela 
organisationen. Det uppdraget skulle förslagsvis kunna ges till 
funktionshindersombudsmannen eller annan instans som 
bedöms lämplig.  
 

§ 8.  Tertialrapport tertial 2 2022 för Äldrenämnden 
Dnr ALD 2022/245 

Äldrenämndens beslut 
1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 2, med bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen.  
2. Äldrenämnden begär, hos kommunstyrelsen, en justering av 
investeringsbudgeten om 6,4 mnkr. Detta avser dels en ökad 
anskaffning av digitala trygghetslarm dels inköp av inventarier 
i förvaltningens nya lokaler i Älvsjö.  
3. Äldrenämnden redovisar omslutningsförändringar om 71,7 
mnkr till kommunstyrelsen.  
4. Beslutet justeras omedelbart.  

Ärendet 
Äldreförvaltningen har under tertialet arbetat i enlighet med 
kommunfullmäktiges övergripande inriktningsmål och med 
kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena samt 
nämndens egna mål. Äldreförvaltningen gör bedömningen att de 
mål, aktiviteter och indikatorer som framgår av nämndens 
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verksamhetsplan i huvudsak kommer att uppnås och genomföras 
under året. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

§ 9.  Fördelning av medel avseende en förstärkning av friskvården till 
enskilda utförare 
Dnr ALD 2022/241 

Äldrenämndens beslut 
Äldrenämnden beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 13 juni 2022 om ärendet 
Starka team och friskvårdsbidrag – förslag till tillfälligt förstärkta 
medel.  
Det innebär att nuvarande friskvårdsbidrag höjs för år 2022 och 
2023 för stadens alla medarbetare till 5 000 kronor per person. För 
att detta bidrag även ska komma privata utförare till del har 
äldreförvaltningen tilldelats 15,0 mnkr att fördela till 
äldreomsorgsverksamheter upphandlade enligt Lagen om valfrihet 
(LOV). Detta ärende föreslår en fördelning till de privata utförare 
som valt att ansöka om dessa medel. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
bordlägga ärendet. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom ordförandens förslag att bordlägga 
ärendet. 
 

§ 10.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 
(KPR) från sammanträde den 20 september 2022 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 
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Ärendet 
Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
sammanträde från den 20 september 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 11.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 
funktionshinderfrågor från den 22 september 2022. 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 
funktionshinderfrågor från den 22 september 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 12.  Anmälan av beslut fattade enligt delegation augusti 2022 
Dnr ALD 2022/21 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Lista över beslut fattade på delegation 1 augusti – 31 augusti 
2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 13.  Postlista 1 augusti – 31 augusti 2022 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
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Postlista för 1 augusti – 31 augusti 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 14.  Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
Sammanträdet avslutades. 
 
 
Vid protokollet 
 
Jonathan Storm, nämndsekreterare 
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